



Téléfax: +41 (0)22 917 90 11  
Téléphone: +41 (0)22 917 9269  
E-mail: UPRStates@ohchr.org  
Website: www.ohchr.org

Palais des Nations  
CH-1211 Genève 10

**FOURTH SESSION OF THE UNIVERSAL PERIODIC REVIEW WORKING GROUP  
(PALAIS DES NATIONS-GENEVA, 2-13 FEBRUARY 2009)**

The Secretariat of the Human Rights Council presents its compliments to all Permanent Missions to the United Nations Office at Geneva, United Nations entities, specialized agencies and related organizations, intergovernmental and ECOSOC non-governmental organizations and national human rights institutions, and has the honour to inform that the fourth session of the Working Group on the Universal Periodic Review (UPR) will be convened from 2 to 13 February 2009 in room XVII at Palais des Nations in Geneva.

The Secretariat wishes to indicate that the first meeting of the Working Group on Monday 2 February will begin at 10:00 a.m. sharp. The Secretariat also wishes to inform all member and observer States of the Human Rights Council that the list of speakers for Germany and Djibouti will open at 9:00 am on Monday. Please refer to the attached timetables.

In order to facilitate the work of the Secretariat and of the interpreters, the Secretariat would be grateful if delegations could provide it with their written statements in advance (if available, electronic version to be sent to [UPRStates@ohchr.org](mailto:UPRStates@ohchr.org)).

The Secretariat wishes to remind Permanent Missions to the United Nations Office at Geneva, United Nations entities, specialized agencies and related organizations, intergovernmental and ECOSOC non-governmental organizations and national human rights institutions of the following rules and practices regarding accreditation and the issuance of badges for delegates they wish to designate to attend the UPR session:

- (a) Requests for accreditation should be sent to the Secretariat of the Human Rights Council to Mr. Michael Armstrong (e-mail: [upraccreditation@ohchr.org](mailto:upraccreditation@ohchr.org); Telephone: +41 (0)22 917 9269; Fax: +41 (0)22 917 90 11. **During the session, Fax: +41 (0)22 917 04 94;**
- (b) Representatives in possession of an identification badge issued by the Security and Safety Section of the United Nations Office at Geneva (UNOG) or United Nations Headquarters in New York (UNHQ) will have access to conference rooms. However, they should announce themselves to the Secretariat through a correspondence addressed to Mr. Armstrong (see above);
- (c) Representatives without a UNOG or UNHQ identification badge should apply in person at the "Pregny Gate" security entrance (Palais des Nations, Avenue de la Paix 8-14); upon presentation of identification and a copy of the request for accreditation, a photo-badge valid for the session will be issued. However, a simplified procedure will be implemented for Heads of delegations who could be provided with badges without picture. Those badges could be collected in advance if a specific request is addressed in that regard as soon as possible;
- (d) The accreditation office at the "Pregny Gate" for the UPR session is open from 9.00 a.m. to 5.00 p.m. from Monday to Friday.

The Secretariat of the Human Rights Council avails itself of this opportunity to renew to all Permanent Missions to the United Nations Office at Geneva, United Nations entities, specialized agencies and related organizations, intergovernmental and ECOSOC non-governmental organizations and national human rights institutions the assurances of its highest consideration.

7 January 2009

A handwritten signature in black ink, appearing to be a stylized 'Q' or similar character, located at the bottom right of the page.



Téléfax: +41 (0)22 917 90 11  
Téléphone: +41 (0)22 917 9269  
E-mail: UPRStates@ohchr.org  
Website: www.ohchr.org

Palais des Nations  
CH-1211 Genève 10

**QUATRIEME SESSION DU GROUPE DE TRAVAIL SUR L'EXAMEN PERIODIQUE UNIVERSEL  
(PALAIS DES NATIONS-GENEVE, 2-13 FEVRIER 2009)**

Le Secrétariat du Conseil des droits de l'homme présente ses compliments à toutes les Missions Permanentes auprès de l'Office des Nations Unies à Genève, organismes des Nations Unies, institutions spécialisées et organisations apparentées des Nations Unies, organisations intergouvernementales et non gouvernementales (ECOSOC) et institutions nationales de défense des droits de l'homme, et a l'honneur de les informer que la quatrième session du groupe de travail sur l'Examen Périodique Universel aura lieu du 2 au 3 février 2009 en salle XVII au Palais des Nations à Genève.

Le Secrétariat souhaiterait indiquer que la première réunion du groupe de travail qui aura lieu le lundi 2 février, commencera à 10h00 précises. Le Secrétariat souhaiterait également informer les Etats membres et observateurs du Conseil des droits de l'homme que l'inscription à la liste des orateurs pour l'examen de l'Allemagne et Djibouti débutera le lundi à 9h00. Veuillez vous référer aux calendriers ci-joint.

En vue de faciliter le travail du Secrétariat et des interprètes, le Secrétariat saurait gré aux délégations de bien vouloir lui transmettre à l'avance leurs interventions écrites, lorsqu'elles sont disponibles (version électronique à envoyer à [UPRStates@ohchr.org](mailto:UPRStates@ohchr.org)).

Le Secrétariat souhaiterait rappeler aux Missions Permanentes auprès de l'Office des Nations Unies à Genève, organismes des Nations Unies, d'institutions spécialisées et d'organisations apparentées des Nations Unies, organisations intergouvernementales et non gouvernementales (ECOSOC) et institutions nationales de défense des droits de l'homme, les règles et procédures concernant l'accréditation ainsi que l'émission des badges pour les délégués qu'elles souhaitent inviter à la quatrième session du groupe de travail :

- a) Les demandes d'accréditation devront être adressées au Secrétariat du Conseil à M. Michael Armstrong (e-mail : [upraccreditation@ohchr.org](mailto:upraccreditation@ohchr.org) ; Tél. : +41 (0)22 917 92 69 ; Fax : + 41 (0)22 917 90 11). **Pendant la session, Fax: +41 (0)22 917 04 94** ;
- b) Les représentants déjà en possession d'un badge de sécurité et délivré par le Service de la Sécurité de l'Office des Nations Unies à Genève (ONUG) ou de l'Organisation des Nations Unies à New York (ONU) auront accès aux salles de conférence. Néanmoins, ils devront annoncer leur participation par correspondance à M. Armstrong ;
- c) Les représentants qui ne disposent pas de badge de sécurité soit de l'ONUG ou de l'ONU devront se présenter en personne, au Service de la Sécurité, à l'entrée « Portail de Pregny » (*Palais des Nations, 8-14 avenue de la Paix*) ; sur présentation d'une pièce d'identité et d'une copie de la demande d'accréditation, il leur sera remis un badge pour la session du groupe de travail. Toutefois, une procédure simplifiée sera mise en place pour les chefs de délégation, qui pourront obtenir des badges sans photo. Ces badges pourront être collectés à l'avance à condition qu'une demande spécifique à cet effet soit adressée au Secrétariat dans les meilleurs délais ;
- d) Le bureau des accréditations du Conseil au Portail de Pregny est ouvert de 9h00 à 17h00 du lundi au vendredi.

Le Secrétariat du Conseil des droits de l'homme saisit cette occasion pour renouveler à toutes les Missions Permanentes auprès de l'Office des Nations Unies à Genève, organismes des Nations Unies, institutions spécialisées et organisations apparentées des Nations Unies, organisations intergouvernementales et non gouvernementales (ECOSOC) et institutions nationales de défense des droits de l'homme l'assurance de sa haute considération.

7 janvier 2009

TENTATIVE TIMETABLE FOR THE UPR WORKING GROUP FOURTH SESSION (2 – 13 FEBRUARY 2009)

*First week*

	Monday 2 February	Tuesday 3 February	Wednesday 4 February	Thursday 5 February	Friday 6 February
<b>Morning</b>	10.00-13.00 Review of Germany	10.00-13.00 Review of Canada	9.00-12.00 Review of the Russian Federation 12.00-12.30 Adoption of the report on Germany	9.00-12.00 Review of Cameroon 12.00-12.30 Adoption of the report on Canada	9.00-12.00 Review of Saudi Arabia 12.00-12.30 Adoption of the report on Russian Federation
<b>Afternoon</b>	15.00-18.00 Review of Djibouti	15.00-18.00 Review of Bangladesh	14.30-17.30 Review of Azerbaijan 17.30-18.00 Adoption of the report on Djibouti	14.30-17.30 Review of Cuba 17.30-18.00 Adoption of the report on Bangladesh	14.30-17.30 Review of Senegal 17.30-18.00 Adoption of the report on Azerbaijan

*Second week*

	Monday 9 February	Tuesday 10 February	Wednesday 11 February	Thursday 12 February	Friday 13 February
<b>Morning</b>	9.00-12.00 Review of China 12.00-12.30 Adoption of the report on Cameroon	9.00-12.00 Review of Mexico 12.00-12.30 Adoption of the report on Saudi Arabia	9.00-12.00 Review of Jordan 12.00-12.30 Adoption of the report on China		
<b>Afternoon</b>	14.30-17.30 Review of Nigeria 17.30-18.00 Adoption of the report on Cuba	14.30-17.30 Review of Mauritius 17.30-18.00 Adoption of the report on Senegal	14.30-17.30 Review of Malaysia 17.30-18.00 Adoption of the report on Nigeria		15.00-15.30 Adoption of the report on Mexico 15.30-16.00 Adoption of the report on Mauritius 16.00-16.30 Adoption of the report on Jordan 16.30.1 700 Adoption of the report on Malaysia

**TIMETABLE FOR THE  
OPENING OF THE LIST OF SPEAKERS  
DURING THE 4th UNIVERSAL PERIODIC REVIEW WORKING GROUP  
(2- 13 February 2009)**

	<b>1<sup>st</sup> WEEK</b>		<b>2<sup>nd</sup> WEEK</b>	
<b>M O N D A Y</b>		<b>Monday 2 February</b>		<b>Monday 9 February</b>
	9.00	Opening of the list of Speakers for <b>Germany and Djibouti</b>	9.00	Opening of the list of Speakers for <b>Nigeria</b>
	15.00	Opening of the list of Speakers for <b>Canada</b>	15.00	Opening of the list of Speakers for <b>Mexico</b>
<b>T U E S D A Y</b>		<b>Tuesday 3 February</b>		<b>Tuesday 10 February</b>
	10.00	Opening of the list of Speakers for <b>Bangladesh</b>	9.00	Opening of the list of Speakers for <b>Mauritius</b>
	15.00	Opening of the list of Speakers for <b>the Russian Federation</b>	14.30	Opening of the list of Speakers for <b>Jordan</b>
<b>W E D N E S D A Y</b>		<b>Wednesday 4 February</b>		<b>Wednesday 11 February</b>
	9.00	Opening of the list of Speakers for <b>Azerbaijan</b>	9.00	Opening of the list of Speakers for <b>Malaysia</b>
	14.30	Opening of the list of Speakers for <b>Cameroon</b>	14.30	
<b>T H U R S D A Y</b>		<b>Thursday 5 February</b>		<b>Thursday 12 February</b>
	9.00	Opening of the list of Speakers for <b>Cuba</b>	9.00	
	14.30	Opening of the list of Speakers for <b>Saudi Arabia</b>	14.30	
<b>F R I D A Y</b>		<b>Friday 6 February</b>		<b>Friday 13 February</b>
	9.00	Opening of the list of Speakers for <b>Senegal</b>	9.00	
	14.30	Opening of the list of Speakers for <b>China</b>	14.30	